
                                                               
 
  

 
 

Referat 
Bestyrelsesmødet tirsdag den 30. april 2019 kl. 18.30 – 19.15 
IDA Conference, Kalvebod Brygge 31-33, 1780 København V 
 
 
Til stede: Niels-Christian Levin Hansen (formand), Torben Kaas, Leif Nielsen, Flemming Larsen, Helge 
Søgaard, Helle Stuart, Mogens Kirkeby,  Jacob Jensen, Annesofie Bjerre og  René Bokær. 
 
Ikke til stede: Flemming Torp. 
 
Fra sekretariatet: Claus Andersen, Jan Ejlsted , Torbjørn Eriksen, Astrid Mortensen og Anker Madsen 
(referent). 
 
 
 

1. Velkommen 
 

Formanden Niels-Christian Levin Hansen bød velkommen og ønskede et tillykke til det fælleskab, 
som nu bandt bestyrelsesmedlemmerne sammen. Han takkede også sekretariatet for at stå til 
rådighed for en formandsvalgkamp og for en betjening, som han karakteriserede som ordentlig 
og balanceret. 
 
Konstituering af bestyrelsen sker først på bestyrelsesmødet den 28. maj 2019. 
 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 

Formanden Niels-Christian Levin Hansen gennemgik kort dagsordenen.  
 
Dagsordenen blev godkendt. 

 
 

3. Evaluering af generalforsamlingen 2019 
 
Bestyrelsen evaluerede generalforsamlingens forløb. Synspunkterne søgtes struktureret inden 
for følgende tre felter: 
 

• Overordnet politiske synspunkter. 

• Formen – det praktiske. 

• Øvrige konstateringer. 
 

Overordnet politiske synspunkter: 
 

• Der vises fra generalforsamlingen en klar interesse i, at Friluftsrådet forholder sig til øn-
sket om mere natur. Mere natur er afgørende for at kunne udøve mere friluftsliv. 



• Medlemsorganisationerne efterspørger klare meldinger på, hvad Friluftsrådet kan gøre 
for sine medlemmer. 

• Stor opbakning til den fremførte politik – faktisk ikke afgørende kritik fra nogen sider. 

• Godt for demokratiet, at der gennemførtes tre kampvalg. 
 
Formen – det praktiske 
  

• Spændende og tankevækkende indlæg Fra gæstetaleren Anker Brink Lund. 

• Stor tilfredshed med så mange stemmeberettigede – 120. Meget imponerende frem-
møde fra medlemsorganisationernes side. 

• Den elektroniske afstemning syntes ikke at have forkortet afstemningstiden meget. 

• Det kan overvejes om generalforsamlingen skal afholdes en hverdag eller en lørdag. Vil 
der ved en placering i weekenden kunne trækkes endnu flere folkevalgte frem for an-
satte? Måske analysere, hvorvidt deltagerne er politisk valgte eller ansatte? 

 
Øvrige konstateringer 
  

• Friluftslivets dagsorden og naturdagsordenen synes begge af have medvind politisk for 
tiden, og den politiske interesse er opadgående for begge. 

• Friluftsrådet skal øve sig i at være stolt over det, som paraplyen gør. 
 
 

4. Meddelelser  
 
Der fremkom ikke meddelelser under dette dagsordenspunkt.  

 
 

5. Fastlæggelse af mødeplan for 2019-2020 (Bilag vedlagt) 
 
Det planlagte bestyrelsesmøde den 28. maj 2019 kl. 16.00 – 20.00 ligger fast og kunne ikke flyt-
tes.  
 
Der forelå et udkast til mødekalender og mødedatoer for det kommende år.  
 
Formanden Niels-Christian Levin Hansen vil inden for de kommende to uger tage en snak med 
hvert af bestyrelsesmedlemmerne og drøfte ønsker og planer for bestyrelsesarbejdet. Først 
derefter vil det være hensigtsmæssigt at sætte en plan op for bestyrelsens arbejde for det 
kommende år.  Han skitserede den ide, at de enkelte bestyrelsesmedlemmer kunne tildeles et 
særligt ansvar på udvalgte politikområder.  

 
Efter en kort drøftelse i bestyrelsen blev det besluttet, at der først på bestyrelsesmødet den 28. 
maj 2019 vil blive fastlagt mødeplan for det kommende år. 
 

 

6. Eventuelt 
 
Jan Ejlsted forklarede, at der snart skal afholdes folketingsvalg og han forudså, at Friluftsrådet og 
friluftsliv vil få en rimelig god profilering i valgkampen, og at Friluftsrådet ville kunne sætte et af-
tryk på et kommende regeringsgrundlag. 

  



 
Jacob Jensen glædede sig til det fremtidige samarbejde med både bestyrelseskollegerne og se-
kretariatet. Han anmode om, at de af sekretariatet udarbejdede planer for virke i forhold til fol-
ketingsvalget og et kommende regeringsgrundlag snarest udsendes til de nyvalgte bestyrelses-
medlemmer. 
 
På opfordring fra Mogens Kirkeby aftaltes, at de enkelte bestyrelsesmedlemmer udarbejder et 
bestyrelsesorienteret CV med den hensigt, at bestyrelsesmedlemmerne kan komme tættere på 
hinanden i det politiske arbejde og således komme godt fra start med bestyrelsessamarbejdet. 
 
Bestyrelsen anmodede sekretariatet om straks at udarbejde og udsende en bestyrelsesadresse-
liste med diverse kontaktinformationer for de enkelte medlemmer. 
 
Der blev kort redegjort for bestyrelsesmedlemmernes muligheder for at deltage i Naturmødet 
2019 i Hirtshals og i Folkemødet 2019 på Bornholm. 

 
 

Mødet sluttede kl. 19.12 
Referat: Anker Madsen, 10. maj 2019 

Godkendt, den 23. maj 2019 


